
PROTOKÓŁ NR 14-12/2007 
 
z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dniu 21 listopada 2007 r. w Sali Herbowej Nowego Ratusza 
w Gdańsku. 
 
Obecni: wg załączonych list obecności.  
 
Na stan 6 członków komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 6, czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył radny Marek Bumblis – przewodniczący 
Komisji Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska, który po powitaniu 
radnych i zaproszonych gości zaproponował następujący porządek 
posiedzenia: 
 

 
1. Informacja Przedstawicieli Prezydenta o przygotowaniach 

Miasta Gdańska do Euro 2012 
Referują: Aleksandra Dulkiewicz Koordynator Euro 2012 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska 
 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy 

placowi - druk 416 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska 
 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenie dotacji 

celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków - druk 
435 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska 
 
4. Zaopiniowanie projektów uchwał, które zostały skierowane do 

komisji. 
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5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 
 
 
 
Przewodniczący zaproponował zmianę kolejności omawianych 
projektów uchwał poprzez wprowadzenie projektów uchwał, które 
wpłynęły po sporządzeniu porządku posiedzenia komisji w dniu 14 
listopada 2007: 
 
Uzupełnienie punktu 4: 

4.Zaopiniowanie projektów uchwał, które zostały skierowane do 
komisji: 
 

− Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na rok 2008 rok - druk 456 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska 

− Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2007 rok - 
druk 458 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska 

− Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającą uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia szczegółowych zasad 
i trybu przyznawania nagrody Prezydenta Miasta Gdańska za 
wybitne osiągnięcia sportowe - druk 460 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Gdańska 
 
 
Porządek przegłosowano 4 głosami za. 
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PUNKT – 1 
 

Informacja Przedstawicieli Prezydenta o przygotowaniach Miasta 
Gdańska do Euro 2012 
 
Przedstawiciele prezydenta z Biura ds. Euro 2012 przedstawili raport z 
dotychczasowych prac związanych z przygotowaniami do organizacji 
przez miasto mistrzostw Europy Euro 2012. Członkowie komisji mieli 
możliwość zapoznania się z pełną prezentacją multimedialną dotyczącą 
wspomnianego przedsięwzięcia (pełna wersja multimedialna stanowi 
załącznik do protokołu). 
Podczas omawiania zagadnień związanych z Euro 2012 poruszony 
został temat wizytatorów UEFA w Gdańsku oraz ich oceny 
przygotowań miasta. 
Dla pełniejszego przedstawienia sprawozdania radnym z pobytu 
zagranicznych gości wypowiedz przedstawicieli urzędu miejskiego 
podzielono na trzy tematy odzwierciedlające obszar prac delegacji 
UEFA: 

− Gdańskie szpitale i hotele -tu skupiono się na omówieniu 
koncepcji zabezpieczenia imprez masowych pod względem 
obsługi medycznej oraz bazy noclegowej.  

− Gdańskie inwestycje drogowe -przy omawianiu tego zagadnienia 
przedyskutowano kwestię systemu transportu zbiorowego oraz 
budowy tras W-Z. 

− Port lotniczy -w przypadku prezentacji punktu związanego z 
transportem lotniczym główną uwagę skupiono na ocenie zaplecza 
technicznego portu lotniczego w Gdańsku oraz planów jego 
rozwoju do roku 2012. 

Radny Mirosław Zdanowicz na podstawie swojego wieloletniego 
doświadczenia jako organizator Motokrosowych Mistrzostw Świata 
potwierdził bardzo dobre zabezpieczenie medyczne miasta przy 
organizacji wszelkiego rodzaju imprez masowych. Tym samym 
potwierdził pozytywną ocenę wyrażoną przez delegatów UEFA podczas 
dwudniowej wizytacji w Gdańsku. 
Podczas dyskusji poruszono również temat tunelu pod ulicą Wały 
Piastowskie oraz oceny tego etapu wizytacji przez delegatów. Wbrew 
obawom również w tym wypadku wystawiono pozytywną opinię. Za 
podstawowy atut tego tunelu uznano jego szerokość umożliwiającą w 
sposób bezkolizyjny przejścia dużej ilości osób. W nawiązaniu do 
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kwestii szerokości tunelu radny Krzysztof Wiecki zwrócił się z 
pytaniem do przedstawicieli prezydenta o przedstawienie rozwiązań 
jakie zostaną wprowadzone na czas Euro 2012 odnośnie punktów 
handlowych zlokalizowanych w tunelu, które w znacznym stopniu 
zmniejszają przepustowość. Odpowiadając na pytanie przedstawiciele 
UMG oświadczyli, że obecnie prowadzone są rozmowy z właścicielem 
omawianego terenu w celu wypracowania dobrego rozwiązania. 
Radny Wojciech Błaszkowski zainteresowany był przewidywanym 
terminem ukazania się pełnego oficjalnego raportu wydanego przez 
delegatów UEFA. Referujący wskazali przełom stycznia-lutego jako 
przewidywany termin ukazania się raportu. 
 
Po zakończeniu prezentacji oraz dyskusji przewodniczący przeszedł do 
omawiania kolejnego punktu posiedzenia zgodnie z porządkiem 
posiedzenia  
 

 
PUNKT – 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy placowi 
- druk 416 
 
Bogumił Koczot - Dyrektor Wydziału Geodezji 
Przedstawił projekt uchwały 
 
Po wysłuchaniu uzasadnienia projektu uchwały oraz krótkiej dyskusji 
przystąpiono do głosowania  

 
USTALENIA KOMISJI 
 
Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu pana 
Bogumiła Koczota - Dyrektora Wydziału Geodezji 6 głosami za - 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
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Treść Opinii Nr 14-12/106/78/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
 

PUNKT – 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenie dotacji 
celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków - druk 435 

 
Po zapoznaniu się członków komisji z treścią uzasadnienia, radni 
przystąpili do głosowania. 

 
USTALENIA KOMISJI 
 
Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska po zapoznaniu się z 
projektem uchwały oraz dyskusji 5 głosami za - pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 
 
Treść Opinii Nr 14-12/107/79/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2007 rok - druk 
458 

 
Andrzeja Bojanowskiego - Skarbnika Miasta 
Przedstawił projekt uchwały 
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Po wysłuchaniu uzasadnienia projektu uchwały oraz krótkiej dyskusji 
przystąpiono do głosowania  

 
USTALENIA KOMISJI 
 
Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu pana 
Andrzeja Bojanowskiego - Skarbnika Miasta oraz dyskusji 4 głosami 
za, przy 1 głosie wstrzymującym - pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 

 
Treść Opinii Nr 14-12/109/81/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
PUNKT – 5 

 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
miasta Gdańska na rok 2008 rok - druk 456 
Andrzeja Bojanowskiego - Skarbnika Miasta 
Przedstawił projekt uchwały 
 
Po wysłuchaniu uzasadnienia projektu uchwały radny Krzysztof Wiecki 
poddał pod dyskusję kwestie wysokości planowanych średnich 
wynagrodzeni zapisanych w projekcie budżetu na rok 2008 dla 
pracowników CSW Łaźnia. Argumentując swoje pytanie dla 
porównania podał planowane wydatki zarezerwowane w budżecie na 
wynagrodzenie min.: dla pracowników Muzeum Historycznym Miasta 
Gdańska, Teatru Miniatura. Pan Marcin Sylwańczyk - Kierownik 
Referatu Kultury wysokość planowanych wydatków uzasadnił min. 
faktem koordynowania prestiżowego międzynarodowego programu 
artystycznego w imieniu miasta Gdańska przez CSW Łaźnia „Cities on 
the edge”. Dodatkowo pani Małgorzata Żabka z Biura Prezydenta ds. 
Kultury, Sportu i Promocji wyjaśniła że planowany wzrost zarówno w 
przypadku CSW Łaźnia jak i Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 
jak i pozostałych instytucjach kultury planowany wzrost wynosić 
będzie 5%. Jednaka w przypadku pracowników muzeum do średniej 
płacy nie wlicza się nagród jubileuszowych oraz odpraw emerytalnych 
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stąd też mogą wynikać te różnice. Pan radny Marek Bumblis dodał, że 
nie można porównywać instytucji zatrudniającej kilka osób z instytucja 
zatrudniającą kilka set osób ponieważ w tym wypadku średnia 
arytmetyczna staje się bardzo mylnym wskaźnikiem mogącym 
prowadzić do wyciągania niewłaściwych wniosków. 
Radny Marek Bumblis wskazał na dokonania pracowników Centrum 
Stuki Współczesnej, które uzyskały duże uznanie w międzynarodowym 
środowisku artystycznym. Również pan Andrzej Trojanowski oraz 
Anna Czekanowicz-Drążewska z Biura Prezydenta ds. Kultury, Sport i 
Promocji w swoich wypowiedziach wskazywali na indywidualny 
charakter poszczególnych jednostek kultury i sztuki w tym CSW Łaźnia 
oraz ich wkład dokonania w obszarze sztuki. Tym samym wskazując 
jako zasadne pozostawienie w niezmienionej formie dotychczasowych 
zapisów projektu budżetu odnośnie dyskutowanego tematu.  
 
Następnie komisja przedyskutowała kolejne zmiany w wydatkach na 
kulturę i sztukę w porównaniu z rokiem 2007. W przypadku dotacji na 
zadania z zakresu kultury fizycznej nastąpi wzrost przeznaczonych 
środków na ten cel do 3 milionów 126 tysięcy w roku 2008 co stanowi 
zwiększenie wydatków o blisko 1 milion 800 tysięcy w porównaniu z 
rokiem poprzednim. Przedstawiciele prezydenta przyznali, że wzrost 
nakładów przeznaczonych przez miasto na zadania z zakresu kultury i 
sztuki są bezpośrednim efektem prac Komisji Kultury i Sportu. 
Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania nad wnioskiem 
formalnym radnego Krzysztof Wiecki w którym zgłoszono by budżet 
CSW Łaźnia na rok 2008 pozostał na poziomie roku 2007, a pozostałą 
kwotę przekazać proporcjonalnie na pozostałe placówki. Wniosek 4 
głosami przeciwnymi przy 2 głosach pozytywnych nie otrzymał 
pozytywnej opinii. 
Następnie przystąpiono do głosowania nad omawiany projektem 
uchwały. 
 

USTALENIA KOMISJI 
 
Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu pana 
Andrzeja Bojanowskiego - Skarbnika Miasta oraz dyskusji 4 głosami za 
przy 2 głosach przeciwnych - pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały. 
Treść Opinii Nr 14-12/108/80/2007 stanowi załącznik do protokołu. 
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PUNKT – 7 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie ustanowienia szczegółowych zasad i trybu 
przyznawania nagrody Prezydenta Miasta Gdańska za wybitne 
osiągnięcia sportowe - druk 460 
 
Adam Maksim- Pełnomocnik Prezydenta ds. Sportu 
Przedstawił projekt uchwały 
Po wysłuchaniu uzasadnienia projektu uchwały oraz krótkiej dyskusji 
przystąpiono do głosowania  

 
USTALENIA KOMISJI 
 
Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu 
przedstawiciela prezydenta oraz dyskusji 6 głosami za - pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 
Treść Opinii Nr 14-12/110/81/2007 stanowi załącznik do protokołu. 

 
 

PUNKT – 12 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Komisja przyjęła do wiadomości pismo: 
 

− Dyrekcji Szkoły Podstawowej nr 77 w Gdańsku w sprawie 
wyrażenia pozytywnej opinii dotyczącej przedstawienia 
Wydziałowi Programów Rozwojowych Urzędu Miasta 
Gdańska wykazu niezbędnych modernizacji szkolnych 
obiektów sportowych w aspekcie budowy wielofunkcyjnej hali 
widowiskowo-sportowej zlokalizowanej w sąsiedztwie Szkoły 
Podstawowej nr 77. 



 9

USTALENIA KOMISJI 
 
Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska w nawiązaniu do w/w 
pisma (w załączeniu), pozytywnie opiniuje zamierzenia władz Szkoły 
Podstawowej nr 77. 
Wniosek został przyjęty 5 głosami za. 
 
Treść wniosku Nr 14-12/57/34/2007 stanowi załącznik do protokołu 
 

− Uchwałę Rady Osiedla Letnica nr II/8/2007 z dnia 23 
października 2007 roku. W sprawie projektu uchwały o 
nadaniu imienia parkowi przy kościele Św. Anny i Joachima w 
Gdańsku Letnicy 

 

USTALENIA KOMISJI 
Członkowie komisji upoważnili przewodniczącego Marka Bumblisa 
oraz radnych zasiadających w komisji reprezentujących okręg 
wyborczy o podjęcie właściwych działań mających na celu podjęcie 
prac właściwych przygotowawczych. 
Wniosek został przyjęty 5 głosami za. 
 

− Odpowiedź na wiosek komisji nr 12-10/54/31/2007 z dnia 24 
października 2007r 

− Odpowiedź na wiosek komisji nr 12-10/53/31/31/2007 z dnia 24 
października 2007r 

− WG.I.7412/37/2007/BK informacja o braku uwag do projektu 
uchwały -druk 415 w sprawie nadania nazwy Rodno Jacka 
Kuronia  

WNIOSKI KOMISJI: 
 

− Krzysztof Wiecki podczas omawiania projektu uchwały 
budżetu na 2008 rok wnioskował by budżet CSW Łaźnia na 
rok 2008 pozostał na poziomie roku 2007, a pozostałą kwotę 
przekazać proporcjonalnie na pozostałe placówki.  
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USTALENIA KOMISJI 
 
Wniosek 4 głosami przeciwnymi przy 2 głosach pozytywnych nie 
otrzymał pozytywnej opinii. 
 

 
 
Ponieważ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, 
przewodniczący podziękowała za przybycie i zaprosił na następne 
posiedzenie komisji. 
          
 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Kultury i Sportu 

Rady Miasta Gdańska 
Protokołował 
Jakub Szymczyk 

Marek Bumblis 
 

 

 


